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Ledamoten Riikka Åstrand och 31 andra ledamöter lämnade in följande motion i enlighet med 
fullmäktiges arbetsordning:

”I Sitras och Jyväskylä stads projekt ”Kohti resurssiviisautta” (mot resursvishet) försöker man ta fram 
konkreta sätt att minska användningen av energi och naturresurser. Projektet omfattar olika praktiska 
försök, där man har för avsikt att sprida de modeller som tas fram till olika delar av landet. Information
om projektet finns på webbsidorna www.sitra.fi/ekologia/resurssiviisaus.

Ett försök som visat sig vara framgångsrikt är försäljningen av matportioner som blivit över vid 
skolbespisningen för ett pris på 1–1,5 € till närområdets invånare. Försöket genomfördes i skolan 
Vaajakummun koulu. Matsvinnet har minskat och närområdets invånare har haft möjlighet att äta 
hälsosamt och förmånligt. Bespisningen har besökts av bl.a. barnfamiljer och äldre, som berättat att de
kanske inte ens skulle komma sig hemifrån om det inte var för denna lunchmåltid. Jyväskylä stad har 
också planerat att utvidga projektet till andra skolor och servicehus.

För närvarande slutar en betydande del av de ätbara matresterna i den offentliga bespisningen som 
avfall. Enligt bestämmelserna om egenkontroll kan varma komponenter i måltiden samt sallad inte 
kylas ner, säljas eller bjudas ut på nytt på ett effektivt sätt, till exempel i anslutning till följande dags 
måltid, utan de slängs som bioavfall. Ett av målen i den nationella energi- och klimatstrategin (2013) 
är att "minska matsvinnet i alla skeden av måltidskedjan och betona kostvalets betydelse för att 
minska på växthusgasutsläppen". Försäljningen av överbliven mat stödjer detta. 

Vi undertecknade föreslår att det i Vanda ska genomföras motsvarande försök med försäljning av mat 
som blivit över i skolor och/eller servicehus. Om försöket visar sig vara lyckat på en lokal punkt, kan 
sedan verksamheten utvidgas till alla stadens offentliga matställen.

Stadsfullmäktige 7.10.2013 § 18

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att ta upp ärendet till behandling och sända det till stadsstyrelsen för 
beredning.
____

Verksamhetsområdet för koncern- och invånarservice lämnar följande svar på motionen: 
Verksamhetsområdet har behandlat distributionen av både överlopps mat som tillretts i stadens 
tillredningskök och livsmedelssvinnet inom detaljhandeln.

Projektet Vårt gemensamma bord

Vanda stad, församlingarna i Vanda, yrkeshögskolan Diakonia samt ett antal mathjälpsföreningar 
verksamma i Vanda genomför utredningsprojektet Vårt gemensamma bord 1.1 – 30.9.2014. Syftet är 
att planera en modell för att ta tillvara matsvinn och distribuera mathjälp inom Vanda stads område 
och samtidigt stärka människors delaktighet genom samhörighetsbaserad och sysselsättande 
verksamhet. Ett liknande holistiskt koncept existerar inte ännu i Finland. Idén till projektet kommer från
verksamheten Berliner Tafel i Tyskland (http://www.berliner-tafel.de/berliner-tafel/). 

Om verksamheten beviljas strukturfondsbidrag skulle det i stadens och församlingarnas invånarlokaler 
samt i det kommande logistikcentret utöver lagring och distribution av överbliven mat finnas platser 
för rehabiliterande arbetsverksamhet, utbildning av volontärer samt långtidsarbetslösa och försäljning 
av tjänster och produkter. 



 

Man har beslutat genomföra distributionen av överlopps färdiglagad mat som ett experimentellt 
pilotprojekt under två månaders tid med början i augusti 2014.

Vantaan Tilapalvelut Vantti Oy samt andra serviceproducenter (i detta nu endast Fazer Food Services 
Oy) har som avsikt att i Vanda stads tillredningskök tillreda endast ett optimalt antal portioner avsedda
för kommunens egen serviceproduktion. Trots detta blir det dagligen en del mat över som kastas i 
bioavfallet. Vantti är redo att som ett pilotprojekt på viss tid inleda distributionen av överbliven mat 
från tre objekt till föreningar och organisationer verksamma i Vanda. Pilotobjekten är Vanda 
yrkesinstitut Varia vid institutets tre verksamhetsställen vid Bäckhagsvägen, Pyrolavägen och 
Tennisvägen. Om pilotprojektet anses lyckat är Vantti redo att utvidga distributionen av överbliven mat
även till bolagets övriga verksamhetsställen.

Resultatområdet för kommuninvånarservice svarar för att välja de föreningar och organisationer som 
är berättigade att söka den överlopps maten från respektive verksamhetsställe. Evira har gett 
anvisningar för hanteringen av livsmedel som ges till mathjälpen. Det förutsätts att de föreningar och 
organisationer som väljs ut följer dessa anvisningar. 

Vanda stad eller Vantti har inte någon möjlighet att kyla ner överbliven mat eftersom det då skulle 
krävas separata nerkylningsskåp i objekten. Detta innebär att endast mat som tillretts samma dag, 
som inte lagts fram och som efter tillredningen uppbevarats i över 60 grader kan ges till 
distributionskedjan för överbliven mat. Föreningen eller organisationen ska för ändamålet ha 
transportlådor av GN-mått och ett fordon som lämpar sig för transport. Vantti lånar ut GN-kärl för tiden 
mellan avhämtningarna. GN-kärlen ska tvättas innan de lämnas tillbaka.

Man bör även beakta att den överblivna maten ska förvaras vid en temperatur på över 60 grader 
under transporten och ända tills dess maten serveras. I praktiken innebär detta att maten måste 



förtäras i föreningens distributionslokal. Maten kan alltså inte delas ut för att tas med hem och värmas 
upp senare.

Våren 2014 inleddes ett planeringsprojekt för en ny verksamhets- och logistikcentral i staden. En enhet
som har hand om lagringen och distributionen av detaljhandelns och producenternas livsmedelssvinn 
kunde ingå som en del av denna central. 

Stadsstyrelsen 26.5.2014 § 17

Förslag av tf. biträdande stadsdirektören för invånarservicen:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge ledamoten Riikka Åstrand och de övriga ledamöterna stadsstyrelsens svar i enlighet 

med förslaget från koncern- och invånarservicens verksamhetsområde, och
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.
Beslut:
Förslaget godkändes.
_____

Stadsfullmäktige 16.6.2014 § 7

Stadsstyrelsens förslag:
Stadsfullmäktige beslutar anteckna stadsstyrelsens svar för kännedom.
Beslut:
Förslaget godkändes.

Besvärsanvisning: 4.1. besvärsförbud

Närmare information:
Tf. biträdande stadsdirektör Heidi Nygren, tfn 09 839 22112, ekonomi- och förvaltningsdirektör Vesa 
Urtti, tfn 09 839 22210, områdesservicechef Katja Syvärinen, tfn 09 8392 30227,  
fornamn.efternamn[at]vantaa.fi


